
                  
 

1 
 

 

ZÁPISNICA 

z 15. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 16.12.2024  – 11:00 hod. 

Miesto konania Účelové zariadenie Hotel Bôrik, Bôrik 15, 811 02 Bratislava 

Predsedajúci Boris Sloboda 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 38, 39, 40, 41, 42, 43, 44, 45 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu zasadnutia 

a voľba overovateľa. 
 
Zasadnutie otvoril štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR, 
Michal Kaliňák, ktorý privítal všetkých prítomných, osobitne zástupcov Európskej komisie, členov, 
pozorovateľov a hostí. 
 
Vzhľadom na blížiace sa vianočné sviatky a koniec roka 2024 uviedol, že je vhodné krátko zhodnotiť 
prácu v oblasti eurofondov počas tohto roka: 
 

• Metodické usmernenie č. 8: 
Štátny tajomník informoval o prijatí metodického usmernenia č. 8, ktoré v praxi odstránilo mnohé 
chyby vo vzťahu k územiu na základe aplikačnej praxe. 
 

• Inventúry eurofondov: 
Počas roka 2024 sa uskutočnila inventúra eurofondov implementovaných cez integrované územné 
investície v objeme 78 miliónov EUR. Druhá inventúra v objeme 100,64 milióna EUR je vo finálnej fáze. 
 

• Legislatívne zmeny: 
Národná rada SR schválila novelu zákona o eurofondoch a novelu zákona o verejnom obstarávaní. 
 

• Model konzultácií k výzvam: 
Od decembra 2023 platí model, podľa ktorého každá IÚI výzva prechádza 10-dňovým 
pripomienkovaním zo strany územných partnerov. Tento model umožňuje, aby územie zohrávalo 
aktívnu úlohu pri tvorbe výziev. 
 

• Mapa partnerstva: 
V máji 2024 bola zverejnená prvá verzia mapy partnerstva, ktorá zaznamenala priemerne 1 007 800 
návštev týždenne. Obsahuje detailné informácie o pláne obnovy, eurofondoch, výzvach z Envirofondu, 
a čoskoro pribudnú údaje o Modernizačnom fonde, ako aj o švajčiarskych a nórskych finančných 
mechanizmoch. 
 

• Implementačný manažment: 
Rezort zavádza implementačný manažment na hodnotenie stavu čerpania eurofondov v území a 
sprostredkovateľských orgánoch. 
 

• Diskusie o novej kohéznej politike: 
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Začali sa diskusie o nastavení novej kohéznej politiky a pozícii Slovenska. Úspech budúcej eurofondovej 
obálky bude závisieť od miery čerpania súčasnej. 
 

• Medzivládne komisie: 
Od septembra 2024 patrí agenda medzivládnych komisií pod Ministerstvo investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie. Vláda SR bude vo februári 2025 rokovať o pláne medzivládnych komisií a to 
aj z dôvodu záujmu o podporu a využívanie európskych finančných nástrojov na budovanie 
cezhraničných funkčných území, čo už priamo bude mať vplyv aj na to, akým spôsobom na Slovensku 
nastavíme skutočne integrované teritoriálne investície. 
 
Štátny tajomník zdôraznil filozofiu rezortu, že žiadne rozhodnutia sa neprijímajú bez diskusie. Táto 
filozofia ostáva zachovaná, o čom svedčí aj pripravený program februárového rokovania Rady vlády 
pre regionálny rozvoj a politiku súdržnosti. 
 
Štátny tajomník Michal Kaliňák ďalej informoval o programe zasadnutia: 
 

• Sedem návrhov na zmeny v Programe Slovensko, vyplývajúcich z implementačnej praxe. 

• Konsolidované znenie Programu Slovensko, zahŕňajúce všetky doteraz vykonané zmeny. 

• Štyri návrhy hodnotiacich a výberových kritérií odporúčaných príslušnými komisiami. 

• Dva informatívne body týkajúce sa administratívnych kapacít a ex ante hodnotenia. 

• Päť informačných bodov v rámci bodu „Rôzne“. 

• Na záver Michal Kaliňák poďakoval všetkým za spoluprácu počas roka 2024 a zaželal 
prítomným krásne vianočné sviatky, úspešný nový rok a pokračovanie dobrej spolupráce v roku 
2025. 

 
Po úvodnom slove odovzdal slovo zástupcom Európskej komisie. 
 
P. Boijmans, zástupca Európskej komisie, privítal všetkých účastníkov zasadnutia v Bratislave a 
poďakoval za zorganizovanie stretnutia, ako aj za špeciálne zasadnutie venované integrovaným 
územným investíciám (IÚI), ktoré sa uskutoční popoludní. Vyjadril potešenie nad tým, že Program 
Slovensko naberá na rýchlosti, pričom uviedol, že Komisia na jeseň schválila prvé platby pre všetky 
fondy. Rovnako pozitívne vnímal aj pokrok v oblasti uzatvárania zmlúv, čo sú jasné signály, že program 
sa začína realizovať. 
 
Zároveň však upozornil, že Slovensko stále zaostáva za harmonogramom a prognózami, ktoré si 
stanovilo na začiatku roka, a to v oblasti uzatvárania zmlúv aj výdavkov. V porovnaní s ostatnými 
členskými štátmi je Slovensko v dolnej polovici rebríčka pri výbere projektov a v strednej časti pri 
výdavkoch, pričom celková miera čerpania štrukturálnych fondov dosahuje len niečo málo cez 2 %. Pri 
fondoch, za ktoré zodpovedá DG REGIO, je situácia menej priaznivá, keď Slovensko figuruje na treťom 
mieste odspodu – pred Portugalskom a Slovinskom. To opätovne poukazuje na dôležitosť zvýšenia 
miery kontrahovania. 
 
Zástupca EK zdôraznil, že napriek pozitívnym trendom v posledných mesiacoch zostáva ešte veľa práce 
na dobehnutie európskeho priemeru. Upozornil, že vzhľadom na význam fondov EÚ pre Slovensko je 
potrebné preukázať schopnosť čerpať tieto prostriedky na udržateľné projekty. Dobrá výkonnosť v 
súčasnom období má totiž vplyv nielen na Slovensko a jeho aktuálny program, ale aj na budúce 
rokovania o politike po roku 2027. 
 
V tejto súvislosti vyzval Slovensko, aby sa aktívne zapojilo do diskusií o budúcnosti kohéznej politiky, 
ktoré sa zrýchlia po nástupe novej Európskej komisie. Podpredseda EK pre kohéznu politiku pripravuje 
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ambicióznu agendu na formovanie budúcnosti kohéznej politiky, a preto považuje za dôležité, aby 
Slovensko začalo s diskusiami už od začiatku tohto procesu. 
 
Pokiaľ ide o aktuálne programové obdobie, zdôraznil potrebu pripraviť sa na uplatnenie pravidla n+3, 
ktoré sa prvýkrát uplatní budúci rok. V prípade Slovenska to znamená, že do konca roka 2025 bude 
potrebné dosiahnuť minimálnu úroveň výdavkov vo výške 2,1 miliardy EUR, z čoho 1,6 miliardy EUR 
pochádza z Európskeho fondu regionálneho rozvoja (EFRR) a Kohézneho fondu (KF). Tieto sumy sú 
významné, a preto zástupca EK privítal zaslanie žiadostí o platbu a deklaroval pripravenosť Komisie 
schváliť platby tak, aby sa predišlo dekomitmentu. 
 
Zástupca EK sa ďalej vyjadril k hlavnej téme zasadnutia, ktorou je prvá veľká zmena Programu 
Slovensko. Uviedol, že v posledných týždňoch a mesiacoch prebiehali intenzívne diskusie s príslušnými 
sprostredkovateľskými orgánmi, najmä s Ministerstvom hospodárstva SR a Ministerstvom životného 
prostredia SR. Tieto diskusie viedli k pracovnému kompromisu, ktorý by mal byť dnes formálne 
schválený, aby mohli byť návrhy zmien čo najskôr predložené Komisii na ďalšie spracovanie. 
 
Výsledok hlasovania k programu zasadnutia: program schválený. 
 

Počet prezentovaných členov:  35 členov výboru 

za hlasovalo: 33 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 2 členov výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 
Za overovateľku zápisnice bola schválená pani Dagmar Litterová (MPSVR SR). 
 
Výsledok hlasovania:   

 

Počet prezentovaných členov: 35 členov výboru 

za hlasovalo: 33 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen výboru 

nehlasovalo 1 členov výboru 

 
2.  Zmeny v Programe Slovensko 
 
a) Návrh zmeny v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu v gescii MIRRI SR 
 
L. Turiak (MIRRI SR) v rámci prezentácie informoval o presunoch alokácií v gescii MIRRI SR, ktoré 
reflektujú na požiadavky transformujúcich sa regiónov v rámci výziev FST a ktorých vyhlasovateľom je 
MIRRI SR. Celkovo ide o presuny vo výške 3 713 631 EUR. 
Prvý navrhovaný presun sa týka opatrenia 8.2.3 Podpora udržateľnej miestnej dopravy vo výške 633 
582 EUR z aktivity zameranej na rozvoj infraštruktúry pre alternatívne palivá (BBSK) do aktivity 
zameranej na rozvoj a podporu udržateľnej miestnej verejnej dopravy s nulovými emisiami. Presun 
umožní navýšenie alokácie už uzavretej výzvy s názvom „Podpora verejnej osobnej dopravy s nulovými 
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emisiami“. Cieľom je reflektovať na dopyt z územia horná Nitra a zohľadniť vzniknuté duplicity 
s aktivitami financovanými z POO.  
Druhý navrhovaný presun sa týka opatrenia 8.3.1 Podpora vzdelávania, odbornej prípravy, zručností a 
rekvalifikácie a vychádza z požiadavky BBSK. Ide o presun alokácie v sume 3 080 049 EUR z aktivity 
„Spolupráca medzi MSP a strednými odbornými školami na podporu praktického vzdelávania 
študentov a ich prípravy na zamestnanie“ do aktivity „Podpora infraštruktúry a vybavenia na účely 
formálneho a neformálneho vzdelávania“, z ktorej bola vyhlásená výzva zameraná na podporu 
komplexného rozvoja stredného odborného vzdelávania. 
 
 
b) Návrh zmeny v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu v gescii MH SR 
 
B. Huslica (MH SR) v rámci prezentácie predstavil zmeny v P SK v gescii MH SR reflektujúce očakávaný 
vývoj implementácie FST. Celkovo dochádza k navýšeniu alokácie opatrenia 8.1.3 Podpora pre veľké 
podniky o sumu 20 951 953 EUR, v rámci ktorého je vyhlásená výzva na synergickú podporu projektov, 
ktorým sa poskytuje regionálna investičná pomoc. Alokácia výzvy sa tak navýši zo súčasných 36 mil. 
EUR na viac ako 59 mil. EUR. Presun, ku ktorému dochádza z alokácie z opatrenia 8.1.2 Podpora VVaI 
(14 972 238 EUR) a z opatrenia 8.2.2 Revitalizácia a rekonverzia priemyselných území (5 979 715 EUR), 
nemá vplyv na vyčlenenú výšku zdrojov z FST určenú pre MSP. Zo zvyšnej časti alokácie opatrenia 8.1.2 
Podpora VVaI bola 4. decembra 2024 pre MSP vyhlásená výzva s alokáciou 17,3 mil. EUR. Návrh zmeny 
bol vopred diskutovaný s EK a konsenzus bol potvrdený aj formálne. 
 
P. Boijmans (EK) potvrdil dohodu medzi MH SR a EK týkajúcu sa zmien navrhovaných zo strany MH SR. 
EK podporuje a uprednostňuje podporu cez finančné nástroje, ktoré majú väčší efekt ako grantová 
podpora, preto očakáva urýchlené spustenie finančných nástrojov pre MSP. Zdôraznil, že v rámci 
diskutovaného návrhu bola zo strany EK odsúhlasená podpora pre veľké podniky s podmienkou, že 
projekty musia prispievať k cieľom FST a musia mať príspevok k prechodu na klimatickú neutralitu. EK 
má výhrady v prípade podpory projektu EU Poultry, v ktorom nevidí príspevok projektu  k prechodu na 
klimatickú neutralitu na hornej Nitre, preto zastáva názor, že tento projekt by nemal získať podporu 
z FST. 
D. Čorbová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) nerada vidí zníženie podpory pre oblasť VVaI, keďže 
absorpcia v územiach je vysoká. Informovala sa, s kým môžu aktéri z územia diskutovať možnosť 
podpory VVaI. B. Huslica potvrdil, že komunikácia ohľadom potenciálnej absorpcie z územia závisí od 
toho, či ide o oblasť priemyselného alebo akademického výskumu. Návrh realokácie bol pripravený 
tak, aby žiadna cieľová skupina nebola ukrátená. MH SR podporuje VVaI zo zdrojov EFRR z cieľa politiky 
1, pričom táto podpora nie je územne ohraničená len pre FST regióny. V najbližších dňoch budú 
vyhlásené 2 výzvy, ktoré budú zamerané na podporu priemyselného výskumu. 
 
V. Sirotka (SAMP) poďakoval za zachovanie rámca podpory pre MSP a informoval sa, či výzvy zamerané 
na VVaI nebudú kvôli avizovaným zmenám v omeškaní a R. Karlubík (Asociácia zamestnávateľských 
zväzov a združení SR) požiadal o bližšie informácie k výzve zameranej na VVaI, ktorá už bola vyhlásená. 
 
B. Huslica v odpovedi uviedol, že pre FST regióny bola 4. decembra 2024 vyhlásená výzva určená len 
pre MSP zameraná na podporu projektov priemyselného výskumu a experimentálneho vývoja, 
limitovaná max. výškou príspevku 800 000 EUR. V najbližších dňoch budú vyhlásené ďalšie dve výzvy 
zo zdrojov cieľa politiky 1. 
 
L. Šimko (MIRRI SR) potvrdil, že výzvy zamerané na VVaI pripravené zo strany MH SR už boli schválené 
riadiacim orgánom. Vyhlásenie je otázkou pár dní.  V prípade priemyselného výskumu pôjde o 2 výzvy 
s rôznou intenzitou pomoci. 
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c) Návrh zmeny v rámci priority 2P2 Životné prostredie v gescii MŽP SR 
 
Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol bod c a odovzdal slovo E. Chrenkovej Kušnírovej (MŽP 
SR), ktorá vo svojej prezentácii informovala o návrhu zmien v rámci priority 2P2 Životné prostredie. 
Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice. 
 
P. Boijmans (EK) informoval, že v rámci rozsiahlej diskusie k danému návrhu sa dlho hľadal kompromis 
a EK v zásade súhlasí s navrhovanými zmenami. Podčiarkol však niekoľko podmienok, ktoré boli 
formulované zo strany EK. Nakoľko nie všetky prezentované projektové zámery v oblasti čistenia 
komunálnych odpadových vôd sa týkajú aglomerácií, ktoré sú predmetom konania o porušení, tzv. 
infringementu, EK vyzvala SR, aby informovalo listom ako bude financovať prioritné aglomerácie 
z národných zdrojov. Ďalej zdôraznil potrebu maximálneho využitia JASPERS pomoci, nielen pre 
samotné MŽP SR, ale aj pre prijímateľov, za účelom asistencie vo fáze prípravy projektov. Vo vzťahu 
k ochrane prírody a biodiverzity, odkiaľ sa realizuje najväčší presun finančnej alokácie, P. Boijmans 
podčiarkol, že aj tam prebiehajú dve konania o porušení, a to pre nedostatočnú ochranu hlucháňa 
hôrneho a pre absenciu dokumentov starostlivosti lokalít sústavy NATURA 2000. Ďalej uviedol, že na 
pracovnom stretnutí v septembri 2024 minister a podpredseda vlády T. Taraba uisťoval EK, že aj 
napriek finančnému presunu, budú dokumenty starostlivosti lokalít sústavy NATURA 2000 100% 
financované z národných zdrojov. Pre EK je teda veľmi dôležité, aby obdŕžala oficiálne uistenie, že sa 
tak aj udeje a že schválenie dokumentov starostlivosti v dohodnutom časovom rámci s DG ENV bude 
dodržané. Čo sa týka pripravovanej výzvy pre opatrenie 2.7.1, uviedol nevyhnutnosť možnosti 
zapojenia všetkých zainteresovaných účastníkov s možnosťou využitia JASPERS pomoci pri príprave 
niekoľkých plánov starostlivosti, ktoré môžu poslúžiť ako príklady dobrej praxe. Na záver zopakoval, že 
EK by privítala uistenie o splnení uvedených požiadaviek vo forme oficiálneho listu, za účelom ich 
následného sledovania.  
 
B. Sloboda (MIRRI SR) potvrdil doručenie listu s pripomienkami EK. RO plánuje pracovné stretnutie 
s MŽP SR za účelom prekonzultovania EK požiadaviek a prípravy odpovede, v ktorej sa plánuje potvrdiť 
vznesené požiadavky EK. Zároveň poďakoval EK za konštruktívne rokovania k navrhovanej zmene 
programu. 
 
D. Čorbová (občianska spoločnosť) prečítala nasledujúce stanovisko: Zástupcovia občianskej 
spoločnosti dlhodobo upozorňujú na skutočnosť, že Slovensko dlhodobo neplní ciele v oblasti ochrany 
prírody, zlepšovania stavu biotopov, druhov, ale aj v oblasti ochrany a zlepšovania stavu vôd. Tieto 
ciele nie sú, ako sa niekedy nesprávne podsúva, v protiklade so záujmami ľudí a spoločnosti. Iba zdravé 
a fungujúce ekosystémy nám totiž dokážu dať tie tovary a služby, ktoré od nich očakávame, teda pitnú 
vodu, potraviny, energiu, ochranu pred povodňami, pohlcovanie uhlíka, zvyšovanie odolnosti na 
zmenu klímy a mnohé ďalšie. Pre prežitie ľudí, ale aj pre kvalitu ich života, sú teda životne dôležité 
ekosystémy v dobrom stave, ktorého súčasťou je aj zachovanie biodiverzity. Aj preto v auguste 2024 
bolo na úrovni Európskej únie prijaté Nariadenie o obnove prírody, za ktorého schválenie hlasovalo aj 
slovenský minister životného prostredia a ktorého cieľom je obnova min. 30% ekosystémov u nás. Z 
tohto hľadiska je presun 140 miliónov eur z oblasti ochrany a zlepšovania biodiverzity nesprávne a 
nebezpečné, pretože je v rozpore so záujmami Slovenska, a to tak miestnych komunít a samospráv, 
vlastníkov a užívateľov pozemkov, ako aj rezortných organizácií ministerstva životného prostredia. 
Financie na zlepšenie stavu v oblasti ochrany prírody boli v Programe Slovensko pôvodne vyčlenené v 
takej výške, aby kompenzovali dlhodobé podfinancovanie tejto oblasti z minulých programových 
období. Zdá sa však, že namiesto prípravy dobrých výziev, o ktoré prejavili záujem už takto pred rokom 
účasťou na konzultáciách nielen rezortné organizácie MŽP SR, ale aj neštátni vlastníci pozemkov, 
vrátane občianskych združení a iných mimovládnych organizácií, poľnohospodári či samosprávy, sa 
umelo znížili odborné kapacity v rezorte, nevyhlásili sa plánované výzvy a zrušila sa možnosť byť 
príjemcom financií takmer pre všetkých. V tejto situácii zostáva zdanlivo ako jediná možnosť financie, 
ktoré "sa nečerpajú" presunú do inej oblasti. Nie sme proti posilneniu financovania vodovodov a 
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kanalizácií. Sme však proti tomu, aby sa dlhodobo a v rozpore s vedeckým poznaním, dávali do 
protikladu či dokonca konfliktu, záujmy ľudí a prírody. Chcela by som pripomenúť, že Komisia pre cieľ 
2 síce odporučila presun týchto financií, ale v uznesení schválila celkovo 6 podmienok pre MŽP SR. Tie 
sa týkajú nielen vypracovania a schválenia dokumentov starostlivosti lokalít sústavy NATURA 2000, na 
ktoré sa vzťahujú infringementy, ale v kontexte Programu Slovensko aj povinnosti pokračovať v 
spolupráci s JASPERS za účelom zlepšenia implementácie Programu Slovensko v oblasti ochrany prírody 
a biodiverzity a najmä povinnosti "vyhlásiť výzvu pre opatrenie 2.7.1 Realizácia schválených 
dokumentov ochrany prírody a krajiny, resp. iných schválených dokumentov manažmentu osobitne 
chránených častí prírody a krajiny pre širokú skupinu oprávnených žiadateľov (vlastníci alebo užívatelia 
pozemkov v chránenom území, mimovládne organizácie atď.) v 1. polroku 2025 participatívnou 
prípravou výzvy, vrátane podmienok poskytnutia príspevku a nastavenia výzvy, ako aj zabezpečiť 
podporu potenciálnym žiadateľom prostredníctvom regionálnych centier MIRRI SR." V prípade 
nedostatku finančných prostriedkov zo zdrojov fondov EÚ v rámci regionálnej politiky v dôsledku 
navrhovaného finančného prevodu, je nevyhnutné rátať s tým, že na financovanie prípravy a realizácie 
dokumentov starostlivosti bude potrebné vyčleniť dodatočné národné financie. 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) potvrdil, že prezentované požiadavky sú aj súčasťou listu zaslaného z EK a sú 
zachytené aj v uznesení Komisie pre CP2 k tejto zmene programu a obdobný prístup bude zvolený aj 
pri predkladaní oficiálnej žiadosti o zmenu Programu Slovensko, ktorá bude zahŕňať aj túto realokáciu. 

 
d) Návrh zmeny implementácie investičnej pomoci v rámci priority 1P1 Veda, výskum a inovácie 

v gescii MH SR 
 
Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol bod d a odovzdal slovo B. Huslicovi (MH SR), ktorý vo 
svojej prezentácii informoval o návrhu zmeny implementácie investičnej pomoci v rámci priority 1P1 
Veda, výskum a inovácie v gescii MH SR, pričom sa poďakoval zástupcom Európskej komisie za 
konštruktívnu diskusiu a zástupcom MIRRI SR za technické zabezpečenie predloženia bodu. Predmetný 
návrh zároveň prešiel spoločnými diskusiami aj so zástupcami Slovak Investment Holding, a.s. (SIH). Po 
dohode so SIH nebude realizácia nástroja na seed rizikový kapitál predmetom financovania zo zdrojov 
PSK v gescii SO MH SR. Táto bude realizovaná zo zdrojov SIH prostredníctvom tzv. reflows z 
predchádzajúcich programových období. Prostriedky FN plánované vo forme rizikového kapitálu budú 
presunuté do grantovej formy podpory investičnej pomoci MSP. Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 
zápisnice. Komisia pre cieľ 1 uznesením zo dňa 29.11.2024 odporučila MV tento návrh na zmenu 
schváliť. 
 
R. Karlubík (Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR) požiadal o upresnenie, či v prípade 
záručného nástroja s grantovou zložkou v režime de minimis je maximálna možná výška grantovej 
zložky len 20%. Zároveň doplnil, že podnikateľský sektor navrhuje výšku grantovej zložky na úrovni 
30 - 50%.  
 
P. Boijmans (EK) poďakoval za konštruktívnu diskusiu k predloženému návrhu a ocenil zaslanie listu na 
EK, ktorý formalizuje dohodnuté podmienky. Zároveň zdôraznil význam, ktorý EK prikladá finančným 
nástrojom a ich zvýšenú relevantnosť pre budúce programové obdobia. P. Boijmans podčiarkol, že 
finančné nástroje by mali predstavovať štandardný implementačný postup pri podpore rozvoja 
podnikania alebo v oblasti energetickej efektívnosti. Rovnako je potrebné také nastavenie finančných 
nástrojov, pri ktorých podiel grantovej zložky by sa mal časom čoraz viac znižovať. Kým granty môžu 
byť pre zapojené subjekty atraktívnejšie a jednoduchšie na implementáciu, efektívne nastavené 
finančné nástroje majú multiplikačný účinok, ktorý môže trvať oveľa dlhšie ako účinok grantov. Ďalšími 
výhodami finančných nástrojov je nižšia úroveň nezrovnalostí a možnosť okamžite požiadať o peniaze 
Európsku komisiu, čo pomáha zvyšovať absorpčnú kapacitu. V rámci technických pripomienok, 
zástupca EK uviedol, že pri predkladaní zmeny programu na EK je dôležité objasniť zmeny merateľných 
ukazovateľov a dimenzií, ktoré pri úprave implementácie investičnej pomoci nastali.  
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V. Sirotka (Slovenská asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov) adresoval dotaz, či 
v prípade záručného stroja s grantovou zložkou v režime pomoci de minimis je možné poskytovaný 
úver zvýšiť na viac ako 800 000 €. Ďalej požiadal o upresnenie, koľko percent v priemere bude tvoriť 
spoluúčasť podniku. Slovenská asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov eviduje veľký 
počet žiadostí na investičné zámery, pre ktoré úver vo výške 800 000 € nemusí byť dostačujúci.  
 
B. Huslica (MH SR) v reakcii uviedol, že v prípade poskytovania záručného nástroja s grantovou zložkou 
sa jedná o finančný nástroj, ktorý bude poskytovaný komerčnými bankami prostredníctvom klasických 
úverov. Takýto typ úveru, pokiaľ bude podporený zo zdrojov programu, bude obsahovať aj 20% 
grantovej zložky. Príslušná časť úveru, ktorá tvorí práve 20 percent, môže byť na konci splácania 
odpustená z hľadiska splácania istiny. Práve toto tvorí spomínanú grantovú zložku. V rámci 
predkladanej zmeny je zavedenie klasickej grantovej podpory, tak ako ju poznáme z minulého 
programového obdobia. MH SR bude poskytovať pomoc na základe nariadenia o skupinových 
výnimkách, kde jednotlivé typy subjektov majú konkrétne stanovenú maximálnu intenzitu pomoci 
a k tomu prislúchajúce spolufinancovanie, ktoré príslušný subjekt bude do projektu musieť priniesť. 
Zároveň uviedol, že vo veci poskytovaného úveru bola maximálna výška 800 000 € stanovená na 
základe kalkulácie tzv. hrubého ekvivalentu minimálnej pomoci, ktorý vychádza z nariadenia o pomoci 
de minimis. Na základe tohto nariadenia sa poskytuje aj príslušný úver. Pri predmetnom záručnom 
nástroji s grantovou zložkou bol dosiahnutý strop, ktorý nám toto nariadenie umožňuje. Pri úveroch sa 
preto nepredpokladá zvýšenie tohto stropu nad aktuálnu maximálnu výšku 800 000€. Práve pre túto 
skutočnosť MH SR predkladá dotknutý materiál, aby finančne náročnejšie projekty mohli byť 
podporené klasickou grantovou podporou v súlade s nariadením o skupinových výnimkách. V prípade 
spoluúčasti podnikateľského subjektu, sú v zmysle spomínanej legislatívy maximálne stropy 40%  alebo 
50% na financovanie, čo znamená, že zvyšok tvorí spolufinancovanie podnikateľského subjektu 
 
e) Návrh na presun alokácie vyčlenenej pre územia UMR do alokácie vyčlenenej pre IÚI Rád 

partnerstva v opatrení 1.1.1 Podpora medzisektorovej spolupráce v oblasti výskumu, vývoja a 
inovácií a zvyšovanie výskumných a inovačných kapacít v podnikoch v sume 2 085 187 eur za 
zdroj EÚ.  

 
V. Vozárová (MIRRI SR) informovala, že predmetný návrh na presun alokácie je výsledkom územnej 
dohody medzi RP ŽSK a KR UMR ZA. Finančné prostriedky v objeme 2 085 187 eur sa presúvajú 
z územnej alokácie KR UMR ZA do územnej alokácie RP ŽSK v opatrení 1.1.1 – Podpora 
medzisektorových inovačných partnerstiev. 
 
KR UMR ZA presun alokácie schválila na zasadnutí 11.09.2024 a RP ŽSK presun alokácie schválila na 
zasadnutí 24.09.2024. 
 
Komisia pre CP5 uznesením zo dňa 29.11.2024 odporučila MV P SK tento presun schváliť. 

 
f) Metodika zjednodušeného vykazovania výdavkov podľa čl. 94 nariadenie Európskeho 

parlamentu a Rady (EÚ) 2021/1060 – jednotkový náklad pre výskumno-vývojové 
projekty/výskumno-vývojovú časť projektu ako doplnenie  Programu Slovensko 

 
Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol bod f) a odovzdal slovo R. Klindovi (MIRRI SR), ktorý vo 
svojej prezentácii informoval o návrhu zmeny - zavedenie metodiky zjednodušeného vykazovania 
výdavkov do Programu Slovensko, pričom sa poďakoval Európskej komisii a všetkým zapojeným 
kolegom za konštruktívny prístup a komunikáciu pri príprave tejto metodiky. Prezentácia je súčasťou 
prílohy č. 3 zápisnice. 
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g) Návrh zmeny v rámci tabuľky č. 12: Základné podmienky – časť tematická základná podmienka 
4.3 Strategický politický rámec pre systém vzdelávania a odbornej prípravy na všetkých 
stupňoch a tematická základná podmienka 4.4 Národný strategický politický rámec pre 
sociálne začlenenie a znižovanie chudoby 

 
GR Šimko informoval o návrhu na aktualizáciu Tabuľky 12: Základné podmienky, časť 4. Základné 
podmienky Programu Slovensko vo vzťahu k základnej tematickej podmienky 4.3. Strategický politický 
rámec pre systém vzdelávania a odbornej prípravy na všetkých stupňoch v gescii Ministerstva 
školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR a tematickej základnej podmienky 4.4 Národný strategický 
politický rámec pre sociálne začlenenie a znižovanie chudoby v gescii Ministerstva práce, sociálnych 
vecí a rodiny SR. 
Aktualizácia je navrhovaná z dôvodu, že v čase prvého rozhodnutia Európskej komisie (EK) o splnení 
základných podmienok (v rámci oficiálneho rozhodnutia EK o schválení Programu Slovensko v 
novembri 2022) TZP 4.3 ani TZP 4.4 neboli uznané za splnené. Pre splnenie TZP 4.3 bolo potrebné 
aktualizovať Národný program rozvoja výchovy a vzdelávania a v rámci TZP 4.4 EK požadovala 
schválenie dvoch strategických dokumentov vládou SR a to Národný akčný plán Európskej záruky pre 
deti v SR s výhľadom do roku 2030 a Národná koncepcia prevencie a ukončovania bezdomovstva.  
 
EK formálnym posúdením plnenia základných podmienok uznala za splnenú:  

- tematickú základnú podmienku 4.4 Národný strategický politický rámec pre sociálne 
začlenenie a znižovanie chudoby 14. septembra 2023 

- tematickú základnú podmienku 4.3 Strategický politický rámec pre systém vzdelávania a 
odbornej prípravy na všetkých stupňoch 2. mája 2024. 

 
Návrh aktualizácie Tabuľky 12: Základné podmienky je zapracovaný do aktuálnej verzie Programu 
Slovensko formou sledovania zmien a pri najbližšej formálnej revízii programu bude predložený 
Európskej komisii na schválenie.  
 
Diskusia: 
 
L. Pachta (DG EMPL): Potvrdil, že zo strany EK sú všetky základné podmienky splnené a navrhovaná 
zmena v dokumente Program Slovensko je len technickou aktualizáciou. Zároveň uviedol, že aktuálne 
prebieha diskusia s gestorom TZP 4.3, MŠVVM SR, k akčným plánom, ktorých doba realizácie končí  
31. 12. 2024, a to: Akčný plán Stratégie celoživotného vzdelávania a poradenstva 2025 – 2027, Akčný 
plán informatizácie a digitálnej transformácie vzdelávania v SR po roku 2024 a Akčný plán plnenia 
Stratégie inkluzívneho prístupu vo výchove a vzdelávaní na roky 2025 – 2027. K uvedeným 
dokumentom zašle EK pripomienky a verí, že po ich zapracovaní zo strany MŠVVŠ SR budú dokumenty 
čo najskôr predložené a schválené vládou SR.   
 
K TZP 4.5 uviedol, že diskusia medzi EK a ÚSVRK k aktualizovaným AP k Stratégii rovnosti, inklúzie a 
participácie Rómov do roku 2030 bola uzavretá. EK verí, že aktualizované akčné plány budú v čo 
najskoršom termíne predložené na rokovanie vlády SR.  
 
A. Daško (ÚSVRK) potvrdil, že aktualizované AP budú predložené na rokovanie vlády 18.12.2024 
a zároveň poďakoval EK a všetkým aktérom, ktorí sa podieľali na príprave AP za konštruktívnu 
spoluprácu.  
 
B. Pascal (DG REGIO) pripomenul termín ukončenia platnosti Plánu odpadového hospodárstva k 
31.12.2025. EK bude v priebehu roka 2025 očakávať zo strany MŽP SR nový plán odpadového 
hospodárstva.   
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L. Šimko (MIRRI) – uviedol, že MIRRI zabezpečuje proces koordinácie plnenia základných podmienok 
na národnej úrovni a urobí maximum, aby akčné plány, ktoré prispievajú k plneniu TZP 4.3 a TZP 4.5 
boli schválené do konca roka 2024.      
Výsledok hlasovania:   
Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 38/2024, ktoré sa vzťahuje k bodu 2 
zasadnutia (Príloha č.4). 
 
 

Počet prezentovaných členov: 34 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 4 členovia výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
 

3. Zmena Programu Slovensko - konsolidované znenie – Program Slovensko, verzia 2.0 
 
B. Sloboda, generálny riaditeľ sekcie programovania a podpory Programu Slovensko (MIRRI SR) 
uviedol, že hlavným predmetom rokovania v bode 3 je schválenie konsolidovanej verzie Programu 
Slovensko, zahŕňajúcej všetky zmeny v programe schválené od prijatia programu dňa 22.11.2022 až po 
dnešné zasadnutie Monitorovacieho výboru. Uviedol, že po schválení Monitorovacím výborom zašle 
riadiaci orgán žiadosť o prvú formálnu revíziu programu Európskej komisii (do 20/12/2024). 
Konsolidovaná verzia programu pritom obsahuje zmeny podľa čl. 18 ods. 5 nariadenia o spoločných 
ustanoveniach (NSU), pre ktoré nie je potrebné schvaľovanie na úrovni EK, ak aj zmeny podľa čl. 18 
ods. 1 NSU, pre ktoré je potrebné formálne schválenie EK. Na úrovni EK bude k danému návrhu zmeny 
programu prebiehať proces tzv. „interservice consultation“, tzn. formálny proces konzultácií medzi 
relevantnými zložkami EK, ktorý môže trvať niekoľko mesiacov. V tomto kontexte sa B. Sloboda obrátil 
na EK s prosbou o skoré rozhodnutie o schválení prvej revízie programu, keďže SR má v pláne spolu 
s výsledkami posúdenia strednodobého preskúmania programu predložiť v termíne do 31.3.2025 
druhú žiadosť o zmenu programu, ktorá však bude jednoduchá a ktorou sa do programu včlenia nové 

priority v nadväznosti na nariadenia EÚ STEP (Strategic Technolgies for Europe Platform), a to 
aj na základe odporúčaní EK v CSRs 2024 a Country Report Slovakia 2024, prípadne nariadenie Regional 
Emergency Support to Reconstruction (RESTORE). 
 
Tajomníčka Monitorovacieho výboru D. Kerestešová (odbor programovania Programu Slovensko, 
MIRRI SR) vysvetlila, že predmetom rokovania v bode 3 sú: 
→ tri dokumenty informatívneho charakteru, ktoré by MV vzal na vedomie: 

- v bode 3a) pripravil riadiaci orgán Informáciu o sumarizácii zmien do programu od 22.11.2022 
do 16.12.2024 a  vplyve zmien programu na plnenie regulatórnych požiadaviek (tematická 
koncentrácia, ciele v oblasti klímy, ciele v oblasti biodiverzity), 

- v bode 3b) Prehľad zmien programu schválených Monitorovacím výborom pre Program 
Slovensko 2021-2027 a  

- v bode 3c) Prehľad uznesení Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 2021-2027, 
ktorými sa schválili zmeny programu. 
 

→ jeden substantívny bod 3d) – konsolidované znenie Programu Slovensko - Program Slovensko, 
verzia 2.0, so sledovaním zmien, ktorý je predmetom schvaľovania Monitorovacím výborom.   

 

https://strategic-technologies.europa.eu/index_en
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D. Kerestešová (odbor programovania Programu Slovensko, MIRRI SR) ďalej uviedla, že Program 
Slovensko bol od začiatku predmetom zmien, ktoré predovšetkým reagovali na potrebu spresnenia a 
úprav alokácií a častí programu, ktorá vznikli v priebehu spustenia procesu implementácie programu. 
Medzi hlavné dôvody zmien programu možno zaradiť: 

- navyšovanie objemu finančných prostriedkov implementovaných prostredníctvom 
integrovaných územných investícií; 

- navyšovanie objemu finančných prostriedkov na financovanie výdavkov pre podporu 
opatrení zameraných pre odídencov z Ukrajiny; 

- navýšenie objemu finančných prostriedkov a presuny finančných prostriedkov 
implementovaných prostredníctvom Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity; 

- presuny finančných prostriedkov v pôsobnosti MŽP SR, a to navýšením finančných zdrojov na 
podporu opatrení v oblasti čistenia a odvádzania komunálnych odpadových vôd, ktoré je 
potrebné zabezpečiť na plnenie záväzkov SR vyplývajúcich zo Zmluvy o pristúpení k EÚ; 

- úpravu základných podmienok; 
- presuny finančných prostriedkov z dôvodu zmeny implementácie investičnej pomoci v gescii 

MH SR; 
- doplnenie prílohy  programu s metodikou zjednodušeného vykazovania výdavkov podľa čl. 

94 nariadenie o spoločných ustanoveniach – jednotkový náklad pre výskumno-vývojové 
projekty/výskumno-vývojovú časť projektu v rámci programu; 

- úpravu finančného plánu programu vyplývajúca nielen z dôvodu presunov alokácií v rámci 
programu, ale aj v nadväznosti na úpravu národných pravidiel financovania. 

 
Následne informovala, že navrhované presuny v rámci programu: 

- nemajú negatívny vplyv na tematickú koncentráciu. V porovnaní s aktuálne platnou verziu 
programu dochádza k zvýšeniu tematickej koncentrácie v rámci EFRR, kategórie menej 
rozvinutého regiónu a cieľa politiky 2 z 37,27 % na 37,34 %.  

- majú mierne negatívny vplyv na plnenie cieľov v oblasti zmeny klímy, ale aj napriek tomu 
príspevky oboch fondov EFRR aj KF prekračujú minimálne hranice stanovené v čl. 6 
nariadenia o spoločných ustanoveniach. Celkový príspevok programu sa znižuje o 81 768 779 
EUR, z čoho 38 981 579 EUR predstavuje zníženie príspevku za EFRR a 42 787 200 EUR za 
Kohézny fond. Podiel príspevku programu na plnenie cieľov v oblasti zmeny klímy v rámci 
EFRR sa znižuje z 31,80 % na 31,27 % a v prípade Kohézneho fondu z 44,38 % na 42,65 %. 

- Z hľadiska plnenia cieľov v oblasti biodiverzity, príspevok programu po zohľadnení všetkých 
doterajších zmien v programe sa znižuje o 92 513 025 EUR. Podiel celkového príspevku 
programu na plnenie cieľov v oblasti biodiverzity na alokácii EFRR, KF a FST predstavuje v 
navrhovanej verzii programu 7,12 % (pokles z 8,02 %).  

 
Diskusia: 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) opätovne zdôraznil, že po schválení konsolidovanej verzie Programu Slovensko 
2.0 Monitorovacím výborom ho riadiaci orgán ešte do 20.12.2024 zašle EK na posúdenie a otvoril 
diskusiu.  
 
Vyjadrenie Európskej komisie:  
P. Boijmans (EK, DG REGIO) doplnil informáciu o ďalších krokoch na strane EK a potvrdil, že EK sa 
bude pri posudzovaní zmeny programu sústrediť len na tie zmeny, ktoré si vyžadujú formálne 
schválenie zo strany EK podľa čl. 18 NSU. Väčšina úprav programu bola prijatá v rámci zodpovednosti 
a kompetencie Monitorovacieho výboru, ale pri zmenách, ktoré si vyžadujú schválenie EK, bude 
postup podľa nariadenia NSU taký, že v prípade potreby zašle EK tzv. Observation Letter najneskôr 
do 2 mesiacov od doručenia návrhu zmeny, pričom rozhodnutie bude vydané najneskôr do 4 
mesiacov od doručenia návrhy zmeny programu. Európska komisia tiež vyjadrila nádej, že proces 
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bude prebiehať čo najrýchlejšie, pričom ako referenčný termín stanovila vydanie rozhodnutia pred 
Veľkou nocou. 

 
Výsledok hlasovania:   
 
Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 39/2024, ktoré sa vzťahuje k bodu 3 
rokovania. Hlasovaním Monitorovací výbor: 

- schválil konsolidovanú verziu Programu Slovensko 2.0 (so sledovaním zmien oproti verzii 
Programu Slovensko 1.2 schválenej 22.11.2022) 

- vzal na vedomie Informáciu o sumarizácii zmien do programu od jeho schválenia 22.11.2022 
do 16.12.2024, Prehľad zmien programu schválených Monitorovacím výborom pre Program 
Slovensko 2021-2027, Prehľad uznesení Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 
2021-2027, ktorými sa schválili zmeny programu 

- uložil úlohu riadiacemu orgánu pre Program Slovensko predložiť žiadosť o zmenu Programu 
Slovensko Európskej komisii a upraviť Program Slovensko v nadväznosti na pripomienky 
Európskej komisie, ak relevantné 

- uložil úlohu sekretariátu Monitorovacieho výboru zverejniť prijaté uznesenie na webovom 
sídle riadiaceho orgánu. 

 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členovia výboru 

nehlasovalo 0 členov výboru 

 
4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko pre špecifický cieľ: RSO1.2 Využívanie prínosov digitalizácie pre občanov, podniky, 
výskumné organizácie a orgány verejnej správy, opatrenie 1.2.1 Podpora v oblasti 
informatizácie a digitálnej transformácie pre dopytovo orientovanú výzvu so zameraním na 
podporu participácie znevýhodnených osôb na digitálnom trhu  

 
B. Sedálová, riaditeľka Odboru programovania a metodiky Sekcie implementácie projektov 
informatizácie MIRRI SR, informovala o návrhu „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie 
žiadostí o NFP v rámci Programu Slovensko pre špecifický cieľ: RSO1.2 Využívanie prínosov digitalizácie 
pre občanov, podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy, Opatrenie 1.2.1 Podpora v 
oblasti informatizácie a digitálnej transformácie pre dopytovo orientovanú výzvu so zameraním na 
podporu participácie znevýhodnených osôb na digitálnom trhu (MIRRI SR). “Uviedla, že predmetné 
hodnotiace kritéria boli členmi Komisie pre cieľ 1 dňa 21.10.2024 na 11. zasadnutí Komisie pri 
Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 odporúčané na schválenie 
Monitorovaciemu výboru pre Program Slovensko 2021 – 2027. Informovala, že hodnotiace kritériá sú 
vecné kritériá a pozostávajú z vylučujúcich kritérií a bodovaných kritérií. Hodnotiace kritériá sa viažu 
na plánovanú dopytovo-orientovanú výzvu so zameraním na podporu participácie znevýhodnených 
osôb na digitálnom trhu, ktorej cieľom je podporiť účasť znevýhodnených osôb na digitálnom trhu na 
území Slovenskej republiky prostredníctvom poskytovania cielených podporných služieb zo strany 
organizácií z neziskového sektora. Oprávnenými žiadateľmi budú organizácie z neziskového sektora 
v zmysle: 
a) zákona č. 213/1997 Z. z. o neziskových organizáciách poskytujúcich všeobecne prospešné služby, 
b) zákona č. 83/1990 Z. z. o združovaní občanov. 
Popísala aktivity v rámci danej výzvy, ktorými sú:  
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- vytvorenie/modernizácia zariadenia, vybavenia (napr. zariadenia pre tlmočníkov), vrátane metodickej 
podpory a obstarania nevyhnutného zariadenia pre vytvorenie alebo 
- rozvoj rôznych elektronických platforiem, aplikácií, webových stránok pre prístup k internetovým 
službám (vrátane elektronických služieb štátu), nasadenie podporných digitálnych nástrojov pre 
zlepšenie používania elektronickej služby, obstaranie HW/SW. 
Predpokladaná alokácia na výzvu (zdroj EU) je 2 mil. EUR. V rámci výzvy bude stanovená paušálna 
sadzba na nepriame výdavky vo výške 7%. Predpokladaný termín vyhlásenia výzvy je 1.Q 2025. 
 
Výsledok hlasovania: Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 40/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 4 zasadnutia (Príloha č. 4). 
 

Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 28 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 2 členov výboru 

nehlasovalo 2 členov výboru 

 
 
5. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre opatrenie 8.3.2 Podpora mladých v procese 

transformácie 
 

L. Turiak (MIRRI SR) v rámci prezentácie predstavil základné informácie o kritériách a pripravovanej 
výzve pre opatrenie 8.3.2 Podpora mladých v procese transformácie. Výzva bude pripravovaná 
participatívne. Návrh kritérií bol upravený podľa pripomienok členov MV a všetky rozpory boli s 
predkladateľmi pripomienok vyriešené.  
 
 
Výsledok hlasovania: Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 41/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 5 zasadnutia (Príloha č. 4).  
 

Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 3 člen výboru 

 
 

6.   Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre opatrenie 8.3.1 Podpora vzdelávania, odbornej 
prípravy, zručností a rekvalifikácie v gescii MPSVR SR 

 
V. Michalovič (MPSVR SR) v rámci prezentácie predstavil návrh kritérií pre opatrenie 8.3.1 Podpora 
vzdelávania, odbornej prípravy, zručností a rekvalifikácie re výzvy z FST v gescii MPSVR SR. Ide o sadu 
kritérií pre výber projektov, ktoré MPSVR SR štandardne využíva aj v prípade výziev zo zdrojov ESF+. 
 
Výsledok hlasovania:  Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 42/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 6 zasadnutia (Príloha č. 4). 
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Počet prezentovaných členov: 32 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 0 člen výboru 

 
 
7. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko – Špecifický cieľ RSO2.7. Posilnenie ochrany a zachovania prírody, biodiverzity a 
zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem znečistenia (KF) 
pre opatrenie 2.7.10 Eliminácia fragmentácie krajiny rozrastania zastavaných plôch 
prostredníctvom revitalizácie zanedbaných a nevyužívaných území v intravilánoch sídiel 

 
Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 7. bod rokovania a odovzdal slovo T. Barnovi (MIRRI 
SR), ktorý vo svojej prezentácii informoval o návrhu kritérií pre výber projektov vzťahujúcich sa na 
plánovanú dopytovo-orientovanú výzvu zameranú na revitalizáciu zanedbaných a nevyužívaných 
území. Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice. 
 
P. Boijmans (EK) pripomenul 2 atribúty, ktoré by mali byť zakomponované do kritérií, a to vlastnícky 
vzťah a princíp znečisťovateľ platí. 
 
T. Barna (MIRRI SR) potvrdil ich zahrnutie, pričom princíp znečisťovateľ platí je zahrnutý takým 
spôsobom, že ak pôvodca znečistenia je neznámy, tak povinnosť asanovať dané územie prechádza na 
vlastníka daného územia, pričom podmienkou výzvy je, že vlastníkom musí byť žiadateľ alebo žiadateľ 
musí mať daný objekt v správe.    
 
Výsledok hlasovania: Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 43/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 7 zasadnutia (Príloha č. 4). 
 

Počet prezentovaných členov: 33 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 1 člen výboru 

 
8. Informácia o pokroku v budovaní administratívnych kapacít verejných inštitúcií, partnerov 
a prijímateľov 
 
J. Hogh (MIRRI SR) v rámci zhrnutia za rok 2024 uviedla vypracované manažérske odôvodnenia potrieb 
AK vo forme tabuľky (metodiky zberov), ktorých výsledok bude podklad pre analýzu v roku 2025. 
Predmetom analýzy bude zisťovanie efektívnosti a nastavenia počtov AK. Zrealizované zbery dát o AK 
FTE v IS CPV. Celoročný zber, ktorý sa ukončí 15. 02. 2025 poskytne prvý reálny obraz o vyťaženosti AK 
na jednotlivých subjektoch. Aktuálne MIRRI SR rieši dopad konsolidačného opatrenia na AK kmeňové 
financované zo ŠR (zdroj 111). Do konca roka 2024 bude vydané „Rozhodnutie ministra investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky o schválení počtu administratívnych kapacít 
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potrebných pre implementáciu fondov EÚ v PO 2021 – 2027 k 01. 01. 2025“, ktorým sa budú upravovať 
počty AK. V roku 2024 sa začala aktualizácia CPV. Rozšírili sa cieľové skupiny o zamestnancov, ktorých 
činnosti môžu mať významný dopad na implementáciu fondov EÚ (zamestnanci generálnej 
prokuratúry a zástupcovia občianskej spoločnosti), ale aj o prijímateľov a partnerov. Pre 
neformálnejšie konzultácie o AK a TP bol zriadený Koordinačný výbor pre otázky AK a TP ako platforma, 
kde SO majú priestor komunikovať implementačné problémy s ktorými sa stretávajú. V priebehu 
druhej polovice roka 2024 sa konali 4 stretnutia koordinačného výboru. V rámci DG REGIO sa viedla 
diskusia o slabých a silných stránkach CM, tak ako je nastavená v súčasnosti. Riešila sa tiež možnosť 
prepojenia dokumentov týkajúcich sa AK pod jeden strešný dokument, ktorým by mohla byť CM. 
Čiastkové vyhodnotenie štúdie MIRRI SR obdrží do konca roka 2024 a kompletné odporúčania/výsledky 
štúdie by malo MIRRI SR obdržať v 1. polovici roka 2025.  
V rámci plánov na rok 2025 spomenula integráciu IS CPV s CES pre získanie reálnych dát o AK v reálnom 
čase. Bolo uskutočnených niekoľko stretnutí, jedno z nich na úrovni generálnych riaditeľov MIRRI SR 
a MF SR, ktorých výsledkom je dohoda o integrácií týchto dvoch systémov. V priebehu roka 2025 sa 
bude pokračovať v aktualizácii CPV k PO 2021 – 2027, konkrétne v rozširovaní cieľových skupín,  
vzdelávacích modulov (zo zameraním sa na komplexnejšie vzdelávanie v regiónoch a zapracovanie 
legislatívnych zmien, podnetov od subjektov, ale aj objednávky z praxe) a foriem vzdelávacích aktivít 
(posun k modernejším online formám). Na záver uviedla realizáciu analýzy AK, ktorá je jednak úlohou 
B.1. z UV SR č. 488/2023  (prehodnotiť počty AK PO 2021 – 2027 v spolupráci s MF SR do 30.06.2026)  
a tiež vyplynula z vládneho auditu. Vstupmi do analýzy budú: údaje z manažérskych odôvodnení 
potreby AK, zbery dát o AK v IS CPV a výstupy zo spolupráce s OECD - Pracovná skupina: Ľudské zdroje. 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) poďakoval za prezentáciu a informoval, že tento bod bol zaradený do programu 
MV v zmysle čl. 40, ods. 1 NSU. V súvislosti s prezentáciou vyzdvihol dve veci: rozšírenie cieľových 
skupín vzdelávania a čiastočné zníženie dopadu konsolidačných opatrení na AK financované zo 
štátneho rozpočtu možnosťou financovania AK z TP.  
 
P. Boijmans (DG REGIO/EK) poznamenal, že dokument Cestovná mapa budovania AK 2020+ považuje 
za dôležitý dokument. Uviedol, že okrem počtu AK je dôležité zamerať sa aj na kvalitu kapacít, na ich 
kontinuitu a zníženie fluktuácie pre stabilizáciu kapacít. Ocenil počet realizovaných opatrení z CM, 
konkrétne v oblasti personálneho zabezpečenia (napr. ÚSVRK, regionálne kapacity), v oblasti CPV. 
Rozšírenie cieľových skupín o prijímateľov/potenciálnych prijímateľov v CPV vníma rovnako za 
dôležité, aby sa im pomohlo s prípravou projektových žiadostí a vypracovaním potrebných 
dokumentov. Zaujímal sa, ako je zabezpečené vzdelávanie/školenie, zvyšovanie povedomia vo vzťahu 
k verejnému obstarávaniu, ktorý býva jedným z dôvodov nepravidelností a oneskorení.   
 
B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol, že vzdelávanie prijímateľov je v príprave. Už dnes máme kapacity 

v rámci regionálnych centier, ktoré poskytujú konzultácie žiadateľom priamo v regiónoch. Vo vzťahu 

k verejnému obstarávaniu pripravuje MIRRI SR,  ÚVO v spolupráci s územnými partnermi vzdelávacie 

konferencie k novému zákonu o verejnom obstarávaní. Je plán toto vzdelávanie zrealizovať v 1. Q 2025 

v každom regióne SR (prezenčne a on-line).  

M. Lelovský (RÚZ) zdôraznil potrebu zamerať sa skôr na zvýšenie záujmu zamestnancov vzdelávať sa. 
Vníma problém skôr v nezáujme o vzdelávanie zo strany zamestnancov, nie v nízkom počte 
vzdelávacích modulov.  
  
p. Čorbová (ÚSVROS) poďakovala za začlenenie členov ÚSVROS  do vzdelávania a položila otázku 
ohľadom nasledujúcich krokov.  
 
J. Hogh (MIRRI SR) informovala, že najneskôr v 01/2025 sa uskutoční stretnutie s ÚSVROS, kde sa 
zadefinujú potreby a zoznam aktivít, ktoré ÚSVROS od MIRRI SR očakáva a následne sa témy zastrešia 
odbornými lektormi.   
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B. Sloboda (MIRRI SR) upresnil, že vytvorenie vzdelávania si vyžaduje spoluprácu a konkrétne v tomto 
prípade spoluprácu s ÚSVROS.  
 
V. Sirotka (SAMP) uviedol, že vzdelávanie v oblasti novely zákona o verejnom obstarávaní pokladá za 

potrebné. V novele zákona o verejnom obstarávaní absentuje potreba odbornej kvalifikácie (ako tomu 

bolo v minulosti), čo oslabuje tlak vzdelávať sa v tejto oblasti. A taktiež absentuje aj adresná 

zodpovednosť. Navrhuje návrat k podmieneniu kvalifikácie.  

 

B. Sloboda (MIRRI SR) poďakoval za príspevky a vyzval zástupcov na hlasovanie za vzatie na vedomie.  

 
Výsledok hlasovania:  Predsedajúci pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 44/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 8 zasadnutia (Príloha č. 4). Vzaté na vedomie. 
 

Počet prezentovaných členov: 29 členov výboru 

za hlasovalo: 27 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 2 člen výboru 

 
 
9.  Závery ex ante hodnotenia pre využitia finančných nástrojov 2021 – 2027 

 
Predsedajúci MV B. Sloboda (MIRRI SR) uviedol 9. bod programu a odovzdal slovo M. Spiritzovi (MF 
SR), ktorý vo svojej prezentácii informoval o záveroch ex ante hodnotenia pre využitie finančných 
nástrojov 2021-2027. Prezentácia je súčasťou prílohy č. 3 zápisnice. 
 
Diskusia:  
 
P. Boijmans (EK) poukázal na obrovský potenciál, ktorý plánované finančné nástroje v rámci Programu 
Slovensko majú. Zo strany EK je dôležité, aby sa súčasný rozpočet vyčlenený na finančné nástroje udržal 
na minimálne rovnakej úrovni a čo najskôr bola zahájená ich implementácia. Slovensko figuruje ako 
relatívne úspešný členský štát pri uplatňovaní finančných nástrojov. Existuje tu relatívne stabilný rámec 
pre ich implementáciu. Je teda dôležité, aby existoval pevný základ pre umožnenie ďalšieho rozvoj v 
tejto oblasti. Zároveň dodal, že pri realistickom pohľade na budúcnosť ďalších programových období 
existuje šanca, že pre Slovensko bude k dispozícii menší rozpočet. Na zachovanie výhod zo 
štrukturálnych fondov je preto dôležité zvyšovať pomer využívania finančných nástrojov v rámci 
implementácie. Finančné nástroje by mali byť štandardnou možnosťou pre oblasti ako je rozvoj 
podnikania či energetická efektívnosť, kým granty budú v budúcnosti určené len pre špecializované 
oblasti. Pre aktuálne programové obdobie je dôležité spustenie implementácie finančných nástrojov 
čo najskôr.  
 
B. Sloboda (MIRRI SR) potvrdil, že v budúcom programovom období sa v rámci kohéznej politiky bude 
klásť dôraz na využívanie finančných nástrojov vo vzťahu k podnikateľskému sektoru. Za MIRRI SR bude 
pre programovanie budúceho obdobia dôležité si jasne stanoviť, aké oblasti budú podporené 
z finančných nástrojov a ich alokáciu. Pre budúce programovanie bude v rámci plánovania finančných 
nástrojov potrebné preskúmať dopyt možných cieľových skupín, ako aj jednať o možnostiach 
a objemoch alokácie s partnerom Slovak Investment Holding, a.s. tak, aby mohol pripraviť zaujímavé 
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produkty. Táto debata musí prebehnúť ešte pred zaslaním nového programu na schvaľovanie EK, aby 
v predloženom programe bola grantová časť a časť finančných nástrojov špecifikovaná na základe 
identifikovaného dopytu a ponuky. 
 
L. Pachta (EK) pripomenul, že využívanie finančných nástrojov je možné aj v rámci ESF+. Kým 
v predchádzajúcom programovom období Slovensko túto možnosť využilo, v aktuálnom programovom 
období tento potenciál využitý nie je. Slovensko je jednou z mála členských štátov, ktoré od tejto 
metódy implementácie odstúpilo. EK preto vyzýva riadiaci orgán a sprostredkovateľské orgány na 
zváženie znovuzavedenia finančných nástrojov v budúcom programovom období aj v rámci ESF+. 
 
B. Sloboda (MIRRI SR) dodal, že pred programovaním budúceho obdobia bude Slovensko disponovať 
väčším objemom dát, ktoré poukážu kde a ako sa využívali finančné nástroje v tomto období, čo môže 
pomôcť pri nastavovaní finančných nástrojov v budúcom programovom období vrátane ESF+. 
 
Výsledok hlasovania: Predsedajúci  pristúpil k hlasovaniu o návrhu uznesenia č. 45/2024, ktoré sa 
vzťahuje k bodu 9 zasadnutia (Príloha č. 4). MV zobralo na vedomie.  
 

Počet prezentovaných členov: 29 členov výboru 

za hlasovalo: 27 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovalo 2 člen výboru 

 
10.  Rôzne 
 
V bode Rôzne boli diskutované nasledovné témy:  
 
2. fáza presunov v integrovanom územnom mechanizme 
 
V. Vozárová informovala, že viac ako pol roka spoločne s územnými partnermi a poskytovateľmi  
pracujeme na presune alokácií v integrovanom územnom mechanizme do tých opatrení, v ktorých 
územní partneri identifikovali svoje priority. 
1. fázu presunov v objeme 78 419 689 EUR (zdroj EÚ) sme schválil MV P SK 14.10.2024. 
K 2. fáze presunov, v objeme 143 648 066 EUR (zdroj EÚ), uviedla: 

- Aktuálne máme dohodu na presunoch s MPSVR SR a MD SR 
- s MŽP SR sme v rokovaní 
- V januári 2025 bude zasadať Komisia pre CP5 
- Ak CP5 odporúča MV P SK presuny na schválenie, územní partneri už môžu pripravovať 

projekty na nové alokácie 
- k formálnemu schváleniu presunov by došlo za marcovom zasadnutí MV P SK 
- ďalšie presuny plánujeme robiť podľa potreby, najskôr ku koncu roka 2025 

 
Posilnenie postavenia občianskej spoločnosti v integrovanom územnom mechanizme v post27 
 
V. Vozárová uviedla, že MIRRI sa opakovane sme sa stretlo so zástupcami ÚSVROS a MPSVR SR a dospeli 
sme k záveru, že cestou pre posilnenie postavenia občianskej spoločnosti v integrovanom územnom 
mechanizme v post27 je vytváranie regionálnych platforiem zástupcov občianskej spoločnosti a ich 
vzdelávanie tak, aby mohli byť silným partnerom pre samosprávy. Vychádzame z toho, že dnes v 
regiónoch pôsobí mnoho mimovládnych neziskových organizácií a v tejto chvíli je veľmi náročné nájsť 
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objektívne kritériá pre výber zástupcov do rád partnerstva a kooperačných rád UMR. Každé územie má 
svoje špecifiká, ktoré je nutné zohľadniť už pri tvorbe nových IÚS a pri výbere zástupcov do rád 
partnerstva a kooperačných rád UMR za občiansku spoločnosť. 
Zatiaľ máme zhodu na tomto rámci a keď budeme mať konkrétnejšie kontúry, podmienky projektu 
budeme nastavovať spoločne so zástupcami občianskej spoločnosti tak, aby sa naplnil zamýšľaný cieľ. 
 
Aktuálny stav implementácie Programu Slovensko  
 
V úvode B. Sloboda (MIRRI SR) informoval prítomných, že od najbližšieho zasadnutia MV bude 
informácia o aktuálnom stave implementácie Programu Slovensko a aj diskusia k tejtop téme zaradená 
na začiatok rokovania Monitorovacieho výboru.  
 
K. Belicová (MIRRI SR) odprezentovala informácie o stave implementácie Programu Slovensko 
k 6.12.2024, ktoré sú súčasťou prílohy č.3.  
 
P. Boijmans (EK) ocenil dosiahnutý pokrok vo vyhlasovaní výziev, avšak upozornil, že takmer v polovici 
programového obdobia 2021 – 2027 je potrebné viac sa sústrediť na kontrahovania a čerpanie aj 
s ohľadom na potrebu plnenia N+3 budúci rok. Skonštatoval, že čerpanie je veľmi nízke, aj keď SR nie 
je výnimkou v porovnaní s ostatnými členskými štátmi. Pripomenul, že EK eviduje 4 rizikové oblasti 
z hľadiska implementácie (CP 2, FST, ITI a MRK),  z ktorých najmä 3 ostávajú vo zvýšenej pozornosti EK. 
Podpora MRK zaznamenala v poslednom období pozitívny vývoj. V nadväznosti na informácie 
z Výročného preskúmania výkonnosti pridáva EK k rizikovým oblastiam aj CP 1. Najmä časť 
informatizácia spoločnosti zaznamenáva už dlhodobo problémy. EK navrhuje „close monitoring“ pre 
CP 1 a CP 2, ktorého konkrétna podoba bude dohodnutá v prvom štvrťroku 2025.  
L. Pachta (EK) doplnil údaje za ESF+ (pozn.: ktoré sa sledujú na úrovni EK v zmysle čl. 42 NSU) - vybrané 
operácie (zazmluvnené projekty) už dosahujú úroveň 63,5 % a čerpanie 8,6 %. 
 
Informácia k STEP (Strategic Technologies for Europe Platform) 
 
L. Šimko, GR sekcie riadenia Programu Slovensko a koordinácie fondov EÚ (MIRRI SR), zdôraznil význam 
platformy STEP v kontexte posilnenia konkurencieschopnosti EÚ v globálnom konkurenčnom 
prostredí. Informoval, že MIRRI SR zriadilo pre STEP investície dve pracovné skupiny (PS), jednu 
rezortnú PS pre diskusiu s relevantnými sprostredkovateľskými orgánmi a druhú PS so zapojením 
širšieho spektra partnerov pri komisii pre cieľ politiky 1 pri Monitorovacom výbore.  
 
L. Šimko ďalej informoval, že v nadväznosti na nariadenie EP a Rady (EÚ) k STEP prijaté 29.2.2024, 
riadiaci orgán analyzoval možnosti začlenenia STEP investícií do Programu Slovensko v dvoch krokoch: 
 

- V lete 2024: na základe úlohy B.1 uznesenia vlády SR č. 105/2024 s termínom plnenia do 2 
mesiacov od vydania STEP metodiky Európskou komisiou (metodika vydaná 13.5.2024 ako 
Oznámenie EK C(2024) 3148 final - Usmernenie týkajúce sa určitých nastavení Nariadenia (EÚ) 
2024/795, ktorým sa zriaďuje Platforma strategických technológií pre Európu) oslovil riadiaci 
orgán dňa 15.5.2024 sprostredkovateľské orgány so žiadosťou o zaslanie analýzu možností 
zníženia alokácie v Programe Slovensko v prospech STEP investícií v termíne do 13.7.2024. 
V toto kroku možnosť zníženia alokácie v Programe Slovensko v prospech oprávnených oblastí 
návrhu nariadenia EP a Rady (EÚ) k STEP identifikovalo len MH SR (indikatívne 30 mil. EUR).  
 

- Na jeseň 2024: na základe úlohy B.3. uznesenia vlády SR č. 639/2024 mali do 20.11.2024 
relevantné sprostredkovateľské orgány MH SR, MŠVVaM SR, MZ SR a MŽP SR úlohu 
identifikovať oblasti v Programe Slovensko, ktoré by mohli byť financované v rámci STEP 
vrátane indikatívnej alokácie a túto informáciu predložiť MIRRI SR do plánovanej revízie 
Programu Slovensko.  

https://strategic-technologies.europa.eu/index_en
https://strategic-technologies.europa.eu/index_en
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Aktuálne identifikované možnosti STEP investícií v Programe Slovensko (vytvorenie novej STEP priority 
v CP1) predstavujú spolu cca 211 mil. EUR. Alokáciu pre STEP investície vyčlenilo z Programu Slovensko 
MH SR (viac ako 55 mil. EUR), MŠVVaM SR (116 mil. EUR) a MZ SR (40 mil. EUR).  
 
L. Šimko informoval o predbežnom časovom harmonograme pre doplnenie STEP priority do Programu 
Slovensko: 

- do 13/12/2024 SO predložia RO vstupy do strednodobého preskúmania Programu Slovensko 
vrátane návrhu žiadosti o zmenu programu v súvislosti s doplnením STEP priority 

- január 2025: neformálna konzultácia s EK (STEP Task Force v rámci DG BUDGET, DG REGIO, DG 
EMPL) 

- február-marec 2025 prerokovanie žiadosti o zmenu Programu Slovensko na úrovni 
tematických komisií pri Monitorovacom výbore a schválenie Monitorovacím výborom pre 
Program Slovensko  

- marec 2025 zaslanie výsledkov posúdenia strednodobého preskúmania Programu Slovensko + 
žiadosť o zmenu Programu Slovensko v súvislosti s doplnením STEP priority/priorít.  

 

Ako uviedol L. Šimko, riadiaci orgán rokuje aj s potenciálnymi prijímateľmi, najmä s podnikateľským 
a výskumným sektorom o potenciálnych STEP projektoch. Inšpirovali sme sa aj skúsenosťami z iných 
členských štátov EÚ, ktoré už STEP priority do programov politiky súdržnosti doplnili. Ak bude 
všeobecná zhoda na STEP aktivitách a alokáciách a aj spätná väzba v rámci konzultácií s EK bude 
pozitívna, RO pripraví žiadosť o zmenu programu spolu s výsledkami posúdenia strednodobého 
preskúmania programu.  

 
Informácia k RESTORE (Regulation on Regional Emergency Support to Reconstruction)  
 
Informáciu prezentoval L. Šimko. Návrh legislatívneho balíka RESTORE bol predstavený Európskou 
komisiou dňa 21.10.2024. Vznikol na základe septembrového neformálneho stretnutia predsedníčky 
EK s premiérmi PL, SR, ČR a AT vo Vroclavi. Návrh nariadenia neprináša dodatočné zdroje, zdroje na  
novú RESTORE prioritu v programoch politiky súdržnosti je potrebné nájsť v existujúcich finančných 
alokáciách. RESTORE však navrhuje nové flexibility v rámci existujúcich nariadení (EFRR, KF, ESF+ v PO 
2021-2027 a EPFRV v PO 2014-2020). Za kľúčové dohodnuté flexibility možno považovať: 

- umožnenie 95 % financovania projektov zo zdrojov EÚ, 
- poskytnutie 25 % dodatočnej zálohovej platby (z RESTORE priority).  

Pôvodný návrh EK bol v rámci negociácií v Rade EÚ najmä pod tlakom tzv. frugálnych krajín okresaný a 
neprináša tak veľké možnosti využitia pre SR. Pokrýva iba opatrenia na sanáciu škôd, nie preventívne 
opatrenia. Návrh nariadenia RESTORE neposkytuje flexibilitu v oblasti tematickej koncentrácie či 
kategórií regiónov, čo je pre SR veľmi nevýhodné (tematická koncentrácia v CP1 a v CP2 Programu 
Slovensko nastavená na hrane) a napriek pôvodne vo Vroclavi avizovanej jednej miliarde EUR pre 
pomoc krajinám, ktoré postihli na jeseň/v zime 2024 záplavy (prípadne požiare), nie je predpoklad 
využitia tejto novej legislatívy v SR viac ako maximálne okolo 50 mil. EUR. Aktuálne je návrh 
legislatívneho balíka RESTORE predmetom negociácií na úrovni EÚ, schválenie návrhu predpokladáme 
na prelome rokov 2024/2025. Následne bude riadiaci orgán analyzovať možnosti vyčlenenia 
prostriedkov Programu Slovensko na podporu sanácie škôd po záplavách v SR na jeseň 2024 v súlade 
so schváleným nariadením RESTORE.  
 
Predsedajúci zasadnutiu Monitorovacieho výboru B. Sloboda následne otvoril diskusiu k bodom 
týkajúcim sa iniciatív EÚ STEP a RESTORE. 
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D. Čorbová (občianska spoločnosť) uviedla, že ešte k 13.7.2024 v spolupráci s Radou vysokých škôl 
a SAV zozbierali anotácie projektových zámerov pre iniciatívu STEP a chceli by požiadať rezorty, aby sa 
nimi zaoberali, nakoľko naším cieľom je využiť strategický potenciál iniciatívy STEP vo všetkých troch 
oblastiach ako aj podpory s tým súvisiacich zručností. Máme na Slovensku zaujímavé a excelentné veci, 
po vzore Talianska by sme napr. vedeli siahnuť po vývoji ekologických alternatív k tradičným grafitovým 
anódam používaným v lítiovo-iónových batériách prostredníctvom využitia biovláknových uhlíkových 
materiálov pochádzajúcich z biologického a textilného odpadu. Všetci snívame o batériách, ale máme 
problém s kritickými strategickými surovinami a je to niečo na čo máme v SR patenty a čo spadá do 
iniciatívy STEP. Taktiež po vzore Rumunska by sme vedeli postaviť centrum pre vodík a vodíkové 
energetické technológie, lebo základ pre takéto centrum už máme. V oblasti jadrovej energetiky by 
sme vedeli vybudovať výskumno-edukačné centrum pre školenia odborníkov pre jadrové elektrárne, 
keďže máme nedostatok odborníkov v tomto sektore. V oblasti biotechnológií by sme vedeli 
vybudovať simulačné centrum pre personalizované implantáty pomocou aditívnych technológií. D. 
Čorbová na záver požiadala o otvorený transparentný dialóg, aby sa vytvoril priestor pre 
zakomponovanie tých najstrategickejších špičkových projektov do STEP priority v Programe Slovensko. 
Zároveň vyjadrila prosby smerom k MIRRI: 1/ pozvať na stretnutie PS k STEPu plánovanej na 17/1/2025 
aj p. M. Drotára (ako národného kontaktného bodu pre STEP), 2/ či by sa táto PS mohla zaoberať 
iniciatívou STEP aj mimo eurofondov v rámci politiky súdržnosti, napr. pre projekty spadajúce do 
priamo riadených programov EÚ (v SR sú napr. projektové zámery, ktoré sa týkajú obranného 
priemyslu a spadali by do priamo riadeného Európskeho obranného fondu), žiadatelia by potrebovali 
usmernenie.  
 
L. Šimko v reakcii na podnety D. Čorbovej uviedol, že ako kľúčové kontaktné osoby pre STEP v SR boli 
nominovaní L. Šimko (MIRRI SR) a M. Drotár (Stále zastúpenie SR pri EÚ), ktorý sa stretnutia PS pri 
komisii pre CP1 dňa 6.12.2024 zúčastnil online. Na ďalšom plánovanom stretnutí tejto PS dňa 
17/1/2025 je v pláne diskusia o všetkých potenciálnych projektoch pre STEP. L. Šimko ďalej uviedol, že 
zatiaľ ideme do prípravy návrhu žiadosti o zmenu programu v marci 2025 s alokáciami, ktoré 
identifikovali rezorty, ale nebránime sa diskusii o ďalších STEP projektoch / alokáciách aj v ďalšom 
období, záleží nám však na reálnom čerpaní a reálne pripravených projektoch STEP.  
 
K danej diskusii sa vyjadril aj B. Sloboda, ktorý podotkol, že zámerom EK pri iniciatíve STEP bolo využiť 
pridelenie prostriedkov sumy flexibility pre novú prioritu STEP, ale v reáliách SR ideme pri 
strednodobom preskúmaní programu s návrhom rozdeliť sumu flexibility pomerne tak, ako bola 
pôvodne pridelená (a to najmä vzhľadom k stavu implementácie), nemáme teda k dispozícii finančné 
prostriedky v plnej výške sumy flexibility programu na STEP (cca 1,9 mld. EUR). V tomto sme 
obmedzení v rozhodovaní o výške alokácie pre STEP prioritu a aktuálne pracujeme s výškou vyčlenenej 
alokácie pre STEP v objeme cca 211 mil. EUR tak, ako to identifikovali rezorty MH SR, MŠVVaM SR a MZ 
SR.  
 
P. Boijmans (EK, DG REGIO) podporil takýto prístup riadiaceho orgánu. Uviedol, že z pozície EK, 
vzhľadom k stavu implementácie Programu Slovensko, nie je správny čas na široké diskusie o tom, ako 
rozdeliť sumu flexibility. EK zastáva názor, že pomerné rozdelenie sumy flexibility je tým 
najpraktickejším riešením, je potrebné zamerať sa na zrýchlenie tempa implementácie programu 
a „nemárniť zbytočne čas“ na ďalšie rozsiahle zmeny programu. Ako ďalej uviedol P. Boijmans, pre 
STEP nie sú určené ďalšie „voľné peniaze“, realita je taká, že je potrebné analyzovať, z akých pôvodne 
dohodnutých alokácií prostriedky pre STEP vziať, čo je samozrejme bolestivá diskusia. Zdôraznil, že 
vzhľadom k meškaniu implementácie programu si nemôžeme dovoliť zaseknúť sa v dlhých diskusiách 
o možnostiach odkiaľ uvoľniť prostriedky pre STEP, resp. potenciálne pre RESTORE. Na záver zdôraznil, 
že iniciatíva STEP nie je cielená na podporu všeobecnej SMART špecializácie, ale ide naozaj o podporu 
špičkových („in-depth“) strategických kritických technológií v troch kľúčových sektoroch (digitálne 
technológie, čisté technológie efektívne využívajúce zdroje, biotechnológie). K RESTORE opätovne 
uviedol, že podpora nie je určená pre preventívne opatrenia, tie je nutné financovať zo štandardných 
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špecifických cieľov  rámci CP2. Na záver uviedol informáciu, že EK prijala aj žiadosť SR na podporu 
sanácie škôd po záplavách v rámci Európskeho fondu solidarity, ktorú v súčasnosti EK spracúva, 
informoval však, že SR môže počítať s výškou podpory maximálne v objeme 2,1 mil. EUR.  
 
Využitie zdrojov programu Slovensko na podporu odídencov z Ukrajiny  
 
M. Michalovič, generálny riaditeľ sekcie riadenia programov EÚ MPSVR SR, prezentoval informáciu 
o využití zdrojov Programu Slovensko na podporu odídencov z Ukrajiny, zaradenú do programu 
rokovania MV na základe žiadosti RÚZ. V priebehu roku 2024 sa realokovali zdroje z iných priorít na 
jedinú existujúcu prioritu, resp. špecifický cieľ programu zamerané na podporu sociálno-ekonomickej 
integrácie štátnych príslušníkov tretích krajín, vrátane migrantov, tzn. prioritu 4P5 Aktívne začlenenie 
a dostupné služby, ESO4.9. MPSVR SR gestoruje ako SO dva projekty pre túto oblasť: 

- projekt s alokáciou za zdroj EU  vo výške 11 569 001 EUR, kde prijímateľom je MPSVR SR 
a partnerom je MV SR pre žiadateľov, ktorými sú samosprávy a mimovládne organizácie pre 
integráciu odídencov z UA , zameranom na sociálne začlenenie odídencov z Ukrajiny.  

- projekt s alokáciou za zdroj EÚ 48 852 001 EUR, kde prijímateľmi sú MD SR a MV SR (rovnaká 
alokácia pre MD SR aj pre MV SR vo výške 24 426 000,50 EUR) cielený na zabezpečenie pomoci 
odídencom prichádzajúcim z UA prostredníctvom poskytnutia azylových ubytovacích kapacít 
(podpora ubytovateľov) 

 
M. Lelovský (RÚZ) reagoval, že z pohľadu zamestnávateľov je zásadným problémom v krajine 
nedostatok pracovnej sily. Poukázal na to, že SR mala príležitosť využiť 50 000 až 100 000 odídencov 
z UA, túto príležitosť sme nezvládli, takisto sme nezvládli dostať deti z UA do škôl, matky do práce 
a celkovo sme nedokázali získať prehľad o registrácii, pobyte a situácii odídencov UA, tak ako to 
napríklad zabezpečili v ČR. Za RÚZ predniesol podnet, resp. zásadnú výzvu, a to aj smerom na Európsku 
komisiu: a to prípravu na ďalšiu, možno oveľa väčšiu vlnu migrácie z UA, keď vojnový konflikt na UA 
skončí. Poukázal na analýzu potenciálnych dôsledkov ukončenia vojny na UA na migráciu v Nemecku, 
ktorú dala vypracovať EK: analýza obsahuje 4 scenáre, pričom sa priemerne odhaduje, že UA opustí 
min. 6,5 mil. ľudí, pričom pesimistický scenár hovorí až o 19 mil. utečencoch z UA, čo je 2 až 3-krát 
toľko ako predtým. Vzniesol otázku, či SR má plán alebo zámer, aby sme túto príležitosť nepremeškali. 
Mali by sme sa v prvom rade postarať o odídencov, ktorí už v SR sú, ale mali by sme aj investovať do 
toho, aby sme sa pripravili na prílev odídencov z UA v budúcnosti. Toto sa týka EK, ale najmä 
nárazových štátov susediacich s UA. Poliaci na tom už intenzívne pracujú, máme sa od koho inšpirovať. 
RÚZ komunikovalo túto tému na rôznych fórach, vrátane premiéra a vicepremiéra, zatiaľ nevidia túto 
tému centrálne organizačné podchytenú. Podľa RÚZ je to veľká príležitosť pre využitie pracovnej sily.  
 
B. Sloboda reagoval, že je to silná politická téma, ktorú na fóre Monitorovacieho výboru nevyriešime, 
ale budeme sa pokúšať ju posunúť ďalej. Apeloval na kolegov z rezortov, aby na túto tému takisto 
preniesli pozornosť. J. Viskupič za SK8 reagoval neskôr poznámkou, že podporuje podnet RÚZ a takisto 
verí, že sa téma posunie na národnú úroveň, keďže na regionálnej úrovni sú na to malí hráči. Za 
adekvátnu platformu, ktorá by sa tejto téme mala venovať, považuje Stálu konferencia spoločenského 
dialógu, ktorá vychádza z Deklarácie k rozvoju spoločenského dialógu v SR podpísanej na Úrade vlády 
SR dňa 22.8.2024 so zámerom pokračovania efektívnej komunikácie medzi sociálnymi partnermi, 
významnými spoločenskými subjektmi a vládou. 
 
Zvýšená sadzba DPH a jej vplyv na implementáciu Programu Slovensko 
 
Téma bola zaradená na rokovanie výboru na základe podnetov, ktoré zazneli na predchádzajúcom 
zasadnutí výboru v októbri 2024. L. Šimko informoval o vplyve zvýšenia základnej sadzby DPH od 
1.1.2025 z 20 % na 23 % na implementáciu eurofondov. Riadiaci orgán usmernil sprostredkovateľské 
orgány 25.11.2024 a opätovne aktualizoval dané usmernenie 29.11.2024 na základe otázok 
poskytovateľov. Všeobecne platí, že DPH je do ekvivalentu primeranej sadzby oprávneným výdavkom 
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v projektoch podporených z eurofondov. Poskytovatelia môžu (ale nie je to povinnosť) upraviť výzvy 
(prípadne zmluvy, ak sú pred podpisom) tak, aby mohli koneční prijímatelia uplatniť novú sadzbu DPH. 
Riadiaci orgán apeluje na sprostredkovateľské orgány, aby v tejto veci s prijímateľmi intenzívne 
komunikovali. Ako uviedol L. Šimko, štát nemá prostriedky na krytie zvýšenej sadzby DPH.  
 
J Viskupič (SK8) reagoval že štát bude mať zdroje na vykrytie, ale bude ich mať na úkor zdrojov, 
s ktorými počítali aj regióny.  
 
Dodatočné otázky 
 
J. Viskupič (SK8) vzniesol dodatočnú otázku na MH SR, ktorú už kládli viackrát a ktorá sa týka 
meškajúcej implementácie národného projektu v gescii SIEA „Kapacity pre rozvoj udržateľnej 
energetiky a dekarbonizáciu regiónov.“ Výzva bola vyhlásená takmer pred rokom a viaceré kraje 
zabezpečili personálne kapacity, resp. odborníkov v oblasti energetiky, ale samosprávne kraje nemajú 
žiadnu podrobnejšiu správu o tom, kedy sa rozbehne implementácia daného národného projektu. B. 
Huslica (MH SR) informoval o problémoch s implementáciou daného NP na základe informácií, ktoré 
mal k dispozícii, uviedol, že medzičasom došlo k zmene legislatívy (nová smernica o energetickej 
efektívnosti) a prebieha interná diskusia medzi tímami MH SR a SIEA o nastavení aktivít NP tak, aby 
mohol pokryť aj záväzky vyplývajúce z tejto novej smernice o energetickej efektívnosti. Uviedol, že ho 
mrzí, že problémy nie sú ukončené, MH SR sa zameria na urýchlenie naštartovania implementácie 
tohto NP.  
 
Podrobnejšie informácie ku všetkým bodom v časti Rôzne sa nachádzajú v prezentácii v prílohe č. 3. 
 
11. Záver 
 
B. Sloboda ako predsedajúci Monitorovacieho výboru uzavrel 15. rokovanie Monitorovacieho výboru 
vyslovením presvedčenia, že sa v roku 2025 stretneme s optimistickejšími číslami čerpania 
prostriedkov z Programu Slovensko a poďakoval všetkým členom, pozorovateľom či hosťom 
Monitorovacieho výboru za prácu v roku 2024, kedy riadiaci orgán zorganizoval 45 zasadnutí 
Monitorovacieho výboru a tematických komisií v gescii MIRRI SR. Na záver informoval, že ďalšie 
zasadnutie MV je plánované na marec 2025, predchádzať mu budú rokovania príslušných tematických 
komisií.  
 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Daniela Kerestešová Tajomník 
MV 

27.1.2025 v.r. 

Dagmar Litterová Overovateľ  
MV 

31.1.2025 v.r. 

Boris Sloboda predseda 
MV 

(splnomocnenie) 

31.1.2025 v.r. 
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Použité skratky: 

AK administratívne kapacity 

CP cieľ politiky súdržnosti 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy 

EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

EFRR Európsky fond regionálneho rozvoja 

ESF+ Európsky sociálny fond plus 

FST Fond na spravodlivú transformáciu 

HSR SR Hospodárska a sociálna rada SR 

IÚI integrované územné investície 

IÚS integrované územné stratégie 

IÚR integrovaný územný rozvoj 

Komisia pre cieľ 1 
– 5, komisia 

Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 
2027 pre konkrétny cieľ politiky súdržnosti 

KR UMR Kooperačná rada udržateľného mestského rozvoja 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MŠVVaM SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a mládeže SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

NFP nenávratný finančný príspevok 

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti 

RO riadiaci orgán 

RP Rada partnerstva 

RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SO sprostredkovateľský orgán 

SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 

SR Slovenská republika 

TP technická pomoc 

UMR  udržateľný mestský rozvoj 

ÚMS Únia miest Slovenska 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

 


